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REVISTA PRESEI 
 

 Grevă GENERALĂ în sănătate, decisă de sindicate. Data la care cadrele medicale vor ieşi în stradă 
Sindicatul Sanitas a anunţat, joi, că pe data de 26 aprilie va fi un miting, urmând ca pe 7 mai să aibă loc o grevă de 
avertisment, iar pe 11 mai, angajaţii din sănătate vor ieşi în stradă într-o grevă generală. Sindicaliştii susţin că sunt 
scăderi salariale cuprinse între 500 şi 1.100 de lei. 
"Sunt scăderi uriaşe. Unele merg de la 500 de lei până la 1.100 de lei. Sunt schimbări uriaşe din cauza neîncadrării 
în acel 85%, mulţi nici nu pot atinge pragul de 55-85%. Toţi le ştiu pe toate, dar nimeni nu înţelege nimic, iar 
vinovaţii de serviciu sunt cei care luptă pentru oameni. (...) Atunci când noi am cerut ca legea să fie modificată, nu 
cum ne doream noi, ci cum trebuia să fie la acel moment, nu a fost făcută. Cerem creştere salarială pentru toţi 
colegii noştri din sistemul de sănătate. (...) Păcat de lege, că am ajuns astăzi să spunem că mai bine nu eram de 
acord cu această creştere salarială. Este extrem de complexă şi este un haos total", a declarat Leonard Bărăscu, 
preşedintele Sindicatului Sanitas. 
Întrebat dacă situaţia se va schimba în cazul în care se va modifica regulamentul de sporuri, Bărăscu a răspuns: 
"După părerea mea, nu schimbarea regulamentului de sporuri, care a fost făcut împreună cu noi şi care este 
foarte bun, poate rezolva această problemă". 
Acesta a precizat că, la mitigul programat pe 26 aprilie, sunt aşteptaţi peste 10.000 de angajaţi din sănătate să 
iasă în stradă. 
"Sunt spitale în care nu s-au luat salariile, atât în Bucureşti, cât şi în ţară. Sunt pierderi de venituri raportat la luna 
anterioară la mai multe categorii profesionale. (...) Din păcate, ducem discuţia până la legea salarizării, care se va 
aplica etapizat până în 2022 şi vorbim că nu pierde nimeni. Această lege a fost creată să aducă câştiguri pentru 
toată lumea. Astăzi vorbim doar că nu sunt pierderi, vreau sa vorbim şi despre câştiguri", a precizat 
vicepreşedintele Sanitas, Iulian Pope. 
Anunţul făcut de Sanitas vine după ce, în ultimele săptămâni, sute de angajaţi ai spitalelor din toată ţara au 
protestat faţă de regulamentul sporurilor, care a dus la scăderea veniturilor acestora. 
Joi, peste 50 de persoane, asistenţi medicali, infirmieri, brancardieri şi membri ai personalului auxiliar s-au adunat 
în curtea Spitalului de Pneumoftiziologie din Galaţi pentru a protesta după ce le-au scăzut veniturile, în urma 
modificării regulamentului de acordare a sporurilor. 
„Eu lucrez aici de 28 de ani. Am fost în concediu luna trecută. Veniturile le am cu 600 de lei mai mici, dar cam cu 
300 de lei mi-a scăzut leafa, după cum am calculat. Ne descurcam greu, avem rate, banci, s-au scumpit toate: 
lumina, gazele. Lucrăm în ture, la patul bolnavului, schimbăm bolnavii, facem curăţenie, lucrăm la sala de mese, 
este foarte greu. Suntem foarte puţine pe tură, muncim, nu ne ferim de muncă, dar intram în contact cu microbii, 
tot felul de microbi au apărut şi nu-i corect să ni se ia din salariu, mai avem un pic până la pensie", a spus una 
dintre angajate. 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a menţionat, vinerea trecută, că managenrii de spitale trebuie să se 
"gospodărească mai bine", astfel încât să reuşească să suplimenteze sporurile din bugetele proprii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Se anunță proteste MASIVE la Guvern: Sindicaliștii de la CFR Marfă iau 'pe sus' Piața Victoriei 
Sindicaliştii din cadrul Federaţiei Naţionale Feroviare Mişcare Comercial Vagoane şi cei din Federaţia Sindicatelor 
Transportatorilor Feroviari din România anunţă că pichetează, vineri, de la ora 10.00, Ministerul Transporturilor 
de unde vor pleca în marş către sediul Guvernului. Sindicaliştii cer aprobarea Statutului personalului feroviar, 
investiţii pentru reabilitarea infrastructurii feroviare şi achiziţia de material rulant nou, dar şi adoptarea unor 
soluţii pentru evitarea falimentului CFR Marfă. 
Sindicaliştii din cadrul Federaţiei Naţionale Feroviare Mişcare Comercial Vagoane, în parteneriat cu Federaţia 
Sindicatelor Transportatorilor Feroviari din România, anunţă pentru vineri organizarea unui protest în Bucureşti. 
În principal, sindicaliştii cer aprobarea Legii privind statutul personalului feroviar, susţinerea investiţiilor 
multianuale în calea ferată, pentru reabilitarea infrastructuri feroviare şi achiziţia de material rulant nou, 
adoptarea unor soluţii pentru evitarea falimentului CFR Marfă. 
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Potrivit anunţului postat pe pagina de Facebook a Federaţiei, mitingul va începe la ora 10.00, în parcul din faţa 
Ministerului Transporturilor. Ulterior, lucrătorii feroviari se vor deplasa în marş către Piaţa Victoriei unde, în faţa 
Guvernului, vor protesta între orele 11.00 şi 12.00. 
”Mitingul doreşte să atragă atenţia public, tuturor celor implicaţi în zona de decizie a industriei feroviare, mass-
media şi beneficiarilor serviciilor prestate de lucrătorii feroviari că situaţia căii ferate din România reclamă decizii 
imediate de evaluare a situaţiei şi implementarea soluţiilor de redresare. Eforturile noastre, ale sindicaliştilor, de a 
identifica soluţii care să permită optimizarea dialogului social au fost evidente, în toţi aceşti ani, motiv pentru 
care, încă o dată, cerem Guvernului şi Ministeului Transporturilor să acorde atenţia cuvenită căii ferate şi 
revedicărilor noastre, ale ceferiştilor. Se întârzie, din raţiuni pe care nu le putem înţelege, adoptarea Statutului 
personalului feroviar, deşi această categorie socio-profesională impune, fără putinţă de tăgadă, un astfel de 
statut, care are rolul principal de a reglementa relaţiile de muncă dintre lucrătorul feroviar şi angajator, în speţă 
Statul Român”, transmit organizatorii, potrivit News.ro. 
Potrivit acestora, calea ferată ”are nevoie urgentă de investiţii deoarece degradarea constantă a infrastructurii şi 
a materialului rulant va genera, cât de curând, falimentul istoric al unui sector economic strategic, extrem de 
important pentru economia românească”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Angajaţii de la Metrou, nemulţumiţi de insuficienţa bugetului 
Aproximativ 200 de sindicalişti de la Metroul bucureştean pichetează joi Ministerul Transporturilor, acuzând 
adoptarea unui buget insuficient pentru Metrorex şi amânarea statutului personalului feroviar. 
„Bugetul Metrorex a fost redus drastic, fapt care ne împiedică să ne desfăşurăm activitatea”, a spus preşedintele 
Uniunii Sindicatelor Libere Metrou, Ion Rădoi, în deschiderea acţiunii de protest. De asemenea, pierderile 
Metrorex sunt estimate la 91 de milioane de lei, lucru care îi revoltă pe sindicalişti. 
„Motivele pichetării sunt nepăsarea, ingnoranţa şi indiferenţa reprezentanţilor Administraţiei Metrorex şi ai 
Ministerului Transporturilor faţă de problemele existente. Aceste probleme sunt date de amânarea adoptării 
Statutului Personalului Feroviar şi de faptul că bugetul Metrorex pe 2018 este insuficient pentru a rezolva 
problemele de exploatare, de investiţii, de îmbunătăţire a condiţiilor de muncă, lipsa de personal şi de personal 
calificat şi lipsa materialelor ce pun în pericol buna desfăşurare a activităţii metroului bucureştean”, se arată într-o 
notă a sindicatului. 
Reprezentanţii Asociaţiei Comercianţilor din Metrou participă şi ei la protest „pentru a-şi apăra şi proteja singura 
sursă de venit ce întreţine viaţa a peste 3.000 de oameni (1.200 de comercianţi şi familiile acestora)”, se mai arată 
în document. 
Pe de-o parte, liderii sindicali scandează lozinci împotriva administraţiei Metrorex şi ameninţă inclusiv cu greva 
generală, dar de cealaltă parte jandarmii precizează că acţiunea de protest este ilegală, neavând o autorizaţie 
potrivit legislaţiei în vigoare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sindicatul Metrorex, protest pentru banii din chiriile din subteran 
Sunt din nou lupte şi proteste pentru spaţiile comerciale din staţiile de metrou. Sindicaliştii vor să nu piardă 
partea leului şi au ieşit astăzi la protest. Nu ne luaţi spaţiile comerciale din staţii! Asta le-au transmis astăzi 
sindicaliştii Metrorex oficialilor din Ministerul Transporturilor. Din chiria plătită de toate magazinele din staţii, 
doar un sfert din bani ajung la Metrorex. Restul, la sindicat. Acum, ministerul şi compania vor să schimbe regulile, 
în ciuda protestelor. 
Aproape 200 de angajaţi ai metroului bucureştean s-au strâns în faţa Ministerului Transporturilor. 
Membrii de sindicat sunt, însă, supăraţi şi pe o altă decizie: Metrorex vrea să nu le mai lase în administrare spaţiile 
comerciale din staţii. 
Conform Ministerului Transporturilor, contractul este însă păgubos. Banii ajung la sindicalişti, în loc să intre în 
companie. 
Potrivit Ministerului de Finanţe, firma sindicaliştilor de la metrou a avut în 2015 o cifră de afaceri de 1 milion de 
euro şi profit declarat de 75 de mii de euro. 
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(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Grevă japoneză la Universitatea București. Protestul, după decizia Ministerului Educației de a reduce locurile 
bugetate 
Profesorii și studenții din Universitatea București au intrat în grevă japoneză. 
Ei sunt nemulțumiți de decizia Ministerului Educației de a reduce numărul de locuri bugetate și cer să se revină la 
cifra de școlarizare a anului universitar anterior. 
Protestatarii poartă pe brațe banderole albe, dar cursurile se țin conform orarului. 
Senatul Universității și studenții vor să fie stabilite criterii corecte și transparente de repartizare a locurilor fără 
taxă în universitățile din țară. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministerul Finanţelor a publicat noile norme de aplicare a Codului Fiscal. Care sunt noutăţile 
Proiectul de hotărâre a Guvernului pentru modificarea şi completarea normelor metodologice de aplicare a 
Codului Fiscal a fost publicat joi pe site-ul Ministerului Finanţelor. 
Documentul cuprinde prevederi referitoare la impozitul pe profit, impozitul pe veniturile microîntreprinderilor, 
impozitul pe venit şi contribuţiile sociale obligatorii, impozitul pe veniturile obţinute din România de nerezidenţi, 
taxa pe valoarea adăugată, accize şi alte taxe speciale, impozite şi taxe locale. 
Impozitul pe profit are norme noi referitoare la: 
- revizuirea regimului fiscal aplicabil cheltuielilor reprezentând valoarea creanţelor înstrăinate; 
- introducerea unor precizări referitoare la aplicarea Capitolului III1 - Norme împotriva practicilor de evitare a 
obligaţiilor fiscale care au incidenţă directă asupra funcţionării pieţei interne, în legătură cu limitarea cheltuielilor 
cu dobânzile. 
Impozitul pe veniturile microîntreprinderilor are norme noi referitoare la: 
- actualizarea referinţelor la noul plafon de 1.000.000 de euro; 
- clarificarea luării în considerare a contractelor pentru care a intervenit suspendarea , potrivit legii, în stabilirea 
numărului de salariaţi; 
- posibilitatea de a opta pentru aplicarea prevederilor Titlului II - Impozitul pe profit din Codul Fiscal, în cazul în 
care o microîntreprindere îndeplineşte condiţia privind subscrierea unui capital social de cel puţin 45.000 de lei şi 
are cel puţin 2 salariaţi, în sensul că opţiunea poate fi exercitată în cursul oricărui trimestru ulterior datei de 1 
aprilie 2018, care reprezintă data intrării în vigoare a acestei prevederi. 
Impozitul pe venit şi contribuţii sociale are norme noi referitoare la: 
a) noul mecanism de stabilire a impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale inclus în declaraţia unică: 
- aplicarea sistemului de autoimpunere; 
- modul de efectuare a plăţilor privind obligaţiile fiscale, respectiv impozit pe venit şi contribuţii sociale pentru 
care termenul de plată este data de 15 martie a anului următor celui de realizare a veniturilor; 
- calculul bonificaţiilor la plata obligaţiilor fiscale cu anticipaţie, până la termenul de plată al acestora; 
- eliminarea plăţilor anticipate ale impozitului pe venit şi contribuţiilor sociale în cazul persoanelor fizice care 
obţin venituri din activităţi independente, drepturi de proprietate intelectuală, venituri din cedarea folosinţei 
bunurilor, venituri din activităţi agricole, silvicultură şi piscicultură; 
- ajustarea normei anuale de venit de către contribuabilii care obţin venituri din activităţi independente şi cedarea 
folosinţei bunurilor; 
- obligaţiile contribuabililor persoane fizice în legătură cu stabilirea venitului net anual din activităţi agricole pe 
bază de norme de venit; 
- exemplificarea modului de încadrare a veniturilor, în cazul persoanelor fizice care realizează venituri din 
activităţi independente şi din drepturi de proprietate intelectuală, în plafonul reprezentând nivelul a 12 salarii 
minime brute pe ţară, pentru stabilirea obligaţiei de plată a contribuţiei de asigurări sociale pentru anul 2018, în 
contextul noului sistem de contribuţii sociale; 
- în contextul noului sistem de contribuţii sociale, exemplificarea modului de încadrare a veniturilor în plafonul 
reprezentând nivelul a 12 salarii minime brute pe ţară pentru stabilirea obligaţiei de plată a contribuţiei de 
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asigurări sociale de sănătate pentru anul 2018, în cazul persoanelor fizice care realizează venituri din activităţi 
independente, drepturi de proprietate intelectuală, activităţi agricole, silvicultură şi piscicultură, asocieri cu 
persoane juridice, cedarea folosinţei bunurilor, investiţii şi din alte surse; 
b) susţinerea entităţilor nonprofit: 
- condiţiile în care contribuabilii persoane fizice pot opta pentru direcţionarea cotei de 2% din impozitul datorat, 
atât pentru susţinerea entităţilor nonprofit care se înfiinţează şi funcţionează în condiţiile legii cât şi a unităţilor de 
cult şi respectiv, pentru acordarea de burse private sau a entităţilor; condiţiile în care contribuabilii persoane 
fizice pot opta pentru direcţionarea cotei de 3,5% din impozitul datorat către entităţile nonprofit şi unităţile de 
cult, care sunt furnizori de servicii sociale acreditaţi în condiţiile legii; 
- exercitarea opţiunii, ca direcţionarea cotei de 2% sau de 3,5%, după caz, din impozitul pe venit datorat, să se 
efectueze de către plătitorul de venit, aceasta fiind valabilă pentru o perioadă de cel mult 2 ani fiscali consecutivi, 
pentru veniturile din salarii, drepturi de proprietate intelectuală sau obţinute în baza contractelor de activitate 
sportivă; 
c) alte măsuri: 
- reglementarea regimului fiscal al veniturilor obţinute în baza contractelor de activitate sportivă definite prin 
Legea educaţiei fizice şi sportului nr. 69/2000, în sensul introducerii sistemului de reţinere la sursă a impozitului şi 
a contribuţiilor sociale; 
- reglementarea veniturilor din drepturi de proprietate intelectuală într-o categorie distinctă de venituri pentru 
care se aplică regimul de reţinere la sursă a impozitului pe venit şi a contribuţiilor sociale; 
- eliminarea obligaţiei de înregistrare la ANAF a contractelor de închiriere; 
- introducerea unui capitol nou, capitolul VIII „Contribuţia asiguratorie pentru muncă”, prin care se aduc clarificări 
referitoare la contribuabilii care datorează contribuţia asiguratorie pentru muncă, precum şi la veniturile pentru 
care se datorează contribuţia. 
Taxa pe valoarea adăugată are norme noi referitoare la: 
- detalierea regulilor aplicabile din punct de vedere al includerii în sfera TVA şi al exercitării dreptului de deducere 
a taxei pentru operaţiunile de cercetare-dezvoltare, având în vedere pricipalele situaţii ce se pot întâlni în 
practică; 
- introducerea prevederilor din care rezultă cu claritate faptul că organismele de gestiune colectivă a drepturilor 
de autor şi a drepturilor conexe sunt persoane impozabile din perspectiva TVA. În ceea ce priveşte regimul TVA 
aferent colectării remuneraţiei compensatorii pentru copia privată, se clarifică regulile aplicabile, atât pe relaţia 
titularii de drepturi de autor - organism de gestiune colectivă, cât şi pe relaţia organism de gestiune colectivă - 
utilizator de drepturi de autori, în sensul că această remuneraţie nu reprezintă contrapartida unei prestări de 
servicii în sfera TVA. 
 
Accizele şi alte taxe speciale au norme noi referitoare la: 
- corelarea prevederilor din normele metodologice referitoare la autorităţile competente care efectuează 
autorizarea antrepozitelor fiscale, a destinatarilor înregistraţi, a expeditorilor înregistraţi şi a importatorilor 
autorizaţi, cu prevederile din Legea nr. 227/2015 privind Codul fiscal cu modificările şi completările ulterioare; 
- acordarea dreptului de a beneficia de scutire de la plata accizelor pentru produsele accizabile achiziţionate 
pentru/sau în numele forţelor NATO şi pentru achiziţiile efectuate de către structurile cu personalitate juridică 
aflate în subordinea Ministerul Apărării Naţionale; 
- actualizarea formulei de denaturare completă a alcoolului etilic în concentraţie pe hectolitru de alcool pur, ca 
urmare a adoptării Regulamentului de punere în aplicare (UE) 2017/2236 al Comisiei din 5 decembrie 2017 de 
modificare a Regulamentului (CE) nr. 3199/93 privind recunoaşterea reciprocă a procedurilor pentru denaturarea 
completă a alcoolului în scopul scutirii de la plata accizelor. 
Impozitele şi taxele locale au norme noi referitoare la: 
- reglementarea regulilor pentru acordarea scutirii impozitului pe clădirile clasate ca monumente istorice, de 
arhitectură sau arheologice, indiferent de titularul dreptului de proprietate sau de administrare, care au faţada 
stradală şi/sau principală renovată sau reabilitată conform prevederilor Legii nr. 422/2001 privind protejarea 
monumentelor istorice, republicată, cu modificările şi completările ulterioare; 
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- actualizarea exemplelor de calcul a impozitului pe teren, ca urmare a abrogării impozitării suprafeţelor de teren, 
înregistrate în registrul agricol la categoria de folosinţă terenuri cu construcţii, precum şi terenuri înregistrate în 
registrul agricol la altă categorie de folosinţă decât cea de terenuri cu construcţii, în suprafaţa de până la 400 de 
metri pătraţi. 
Proiectul de hotărâre a Guvernului pentru modificarea şi completarea normelor metodologice de aplicare a 
Codului Fiscal este publicat pe site-ul www.mfinante.ro la secţiunea Transparenţă decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, despre contribuţiile la fondul de pensii: Trebuie să existe posibilitatea să se opteze 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, joi, că susţine mecanismul prin care contribuabilii pot 
opta între Pilonul II de pensii şi Pilonul I, precizând şi faptul că pentru cei care vor să aibă o pensie administrată 
privat pot opta pentru şi pentru Pilonul III. 
 “Stiţi că există o discuţie în care s-au prezentat mai multe opţiuni. Plec de la următorul lucru, subliniind că Pilonul 
II de pensii este o contribuţie a salariaţiilor pentru contribuţii de pensii la mediul privat. Există voci care consideră 
că poate randamentul acestor contribuţii a celor care au contribuit la Pilonul II nu este suficient şi trebuie să existe 
posibilitatea să opteze. Cine doreşte să aibă o pensie administrată privat, poate să utilizeze pilonul III, face o 
opţiune care este administrată privat. Cei care doresc să treacă la pilonul I să facă opţiunea scrisă, cei care doresc 
să rămână la Pilonul II s-o facă”, a spus Călin Popescu Tăriceanu. 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi, că românii pot opta între Pilonul 1 şi Pilonul 2 
de pensii, precizând că la nivelul Guvernului va fi o discuţie pe această temă. 
 
"Am spus că se lucrează la un mecanism care să asigure în piaţă o posibilitate de a alege pentru contribuabil între 
Pilonul I şi Pilonul II. Deci, nimic ascuns, nimic altceva decât ceva care e normal pentru orice contribuabil", a spus 
ministrul Finanţelor Publice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea: Dragnea: Sub nicio formă nu sunt de acord că inflaţia provine din politicile de creştere a 
veniturilor românilor 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, lider al PSD, a declarat joi, la Antena 3, că 'sub nicio formă' nu 
este de acord cu ideea că inflaţia ar fi generată de politicile de creştere a veniturilor românilor, transmite 
Agerpres. 
El a precizat că inflaţia din România este de 1,6%, sub media din UE, şi a vorbit, în context, despre cauzele creşterii 
acesteia, a preţurilor, cauze în care se include şi modul "în care nu colaborează BNR cu Guvernul României". 
 
"Totuşi, cred că Banca Naţională este a României, nu este proprietatea niciunei persoane, niciunui grup de 
persoane, niciunei alte puteri, ci este proprietatea României şi este o instituţie română care trebuie să lucreze în 
beneficiul României şi în beneficiul românilor. Şi sunt convins că ar trebui ca, împreună cu guvernul, să lucreze 
pentru diminuarea inflaţiei şi pentru a găsi cele mai bune soluţii de politică monetară, care este politica BNR, nu 
să ascultăm mereu cum oameni care lucrează la Banca Naţională fac tot felul de previziuni publice şi care produc 
deservicii României, oameni cu funcţii importante din Banca Naţională care, deşi Comisia Europeană a spus că 
deficitul comercial, deficitul de cont curent al României nu generează probleme, pentru că e sub 4%, aşa cum s-a 
stabilit (...), cu toate astea ştie el că asta va produce necazuri în România. Păi cum poţi să vii să spui aşa ceva? L-a 
pus Mugur Isărescu, a făcut-o de capul lui? Chiar dacă a făcut-o de capul lui, nu vorbeşti ca persoană fizică, e 
vorba de un mesaj din partea Băncii Naţionale. Asta poate să producă deservicii serioase României. Nu ia nicio 
măsură BNR, conducerea BNR? Înseamnă că îşi asumă aceste declaraţii. (...) Sub nicio formă nu sunt de acord că 
inflaţia provine din politicile de creştere a veniturilor românilor", a declarat Dragnea la Antena 3, referindu-se la 
economistul-şef al BNR, Valentin Lazea, care a declarat recent că România va avea cel mai mare deficit de cont 
curent din UE după ieşirea Marii Britanii şi că va fi cel mai expus stat european în cazul declanşării unei crize 
internaţionale. 
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Dragnea a negat că PSD este la baza cauzelor care au dus la creşterea preţurilor şi inflaţiei şi a anunţat că 
Guvernul va cere ANRE şi altor instituţii să verifice cât de fundamentată a fost această creştere de preţuri. 
 
"S-a spus: din cauza PSD. Şi vorbim de cauze spuse şi de BNR şi de alţi analişti. Creşterea preţurilor la energie - în 
primul rând este vorba de liberalizarea cerută de FMI şi UE, deci nu e o decizie a guvernului şi de asemenea şi de 
unele politici de cartel făcute de unii operatori economici cu capital străin în România. Deci, nu e din cauza 
Guvernului. Creşterea preţului barilului de petrol pe pieţele internaţionale - martie 2018 faţă de martie 2017 - o 
creştere de 33%. Nu noi am decis. Creşterea preţurilor la produsele agricole importate şi alimentare importate. 
Noi importăm 70% din UE şi constatăm că aici au crescut preţurile la bunurile pe care le importăm. Sigur că am 
constatat că aceste companii cu capital străin când au văzut că veniturile românilor cresc - şi salarii, şi pensii - şi-
au zis "hai să mărim şi noi preţurile". Noi o să cerem ANRE-ului şi altor instituţii să verifice cât de fundamentată a 
fost această creştere de preţuri şi solicit guvernului foarte clar ca în cazul relatat de Consiliul Concurenţei să 
dispună un control efectuat de Corpul de control al premierului şi nu numai. Şi s-ar putea - au început să apară 
informaţii, zvonuri - că şi în alte domenii se lucrează în felul ăsta. La societăţile de asigurări, zic unii, la sistemul 
bancar, zic alţii, în legătură cu dobânzile practicate. De asemenea, importatorii au zis "hai să creştem şi noi 
preţurile, dacă au crescut veniturile la români". De asta orice măsură pe care noi vrem să o luăm pentru a creşte 
valoarea şi cantitatea producţiei din România este lovită din toate părţile, asta nu înseamnă că o să dăm înapoi, 
dar este una din explicaţii", a spus preşedintele PSD. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Consiliul Superior al Magistraturii declanşează consultarea magistraţilor pe propunerile de modificare a 
codurilor penale 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a hotărât, joi, să demareze procesul de consultare a magistraţilor în 
legătură cu propunerile de modificare a codului penal, codului de procedură penală şi procedură civilă, anunţă 
instituţia într-un comunicat de presă. 
"Comisia specială comună a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea 
stabilităţii legislative în domeniul justiţiei a transmis Consiliului proiectele de modificare şi completare a Legii nr. 
134/2010 privind Codul de procedură civilă, a Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi a 
Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, aflate în procedură parlamentară la această comisie", se arată într-un 
comunicat de presă al CSM, remis joi MEDIAFAX. 
Consiliul mai anunţă că, în raport de importanţa şi implicaţiile demersului legislativ, a apreciat necesară 
consultarea, în prealabil, a tuturor magistraţilor din sistemul judiciar. Astfel, proiectele de acte normative vor fi 
transmise către instanţe şi parchete. 
Observaţiile şi propunerile formulate de instanţe şi parchete vor fi centralizate la nivelul Consiliului, acesta 
urmând să emită ulterior un punct de vedere detaliat, pentru fiecare proiect în parte. 
Comisia specială pentru legile justiţiei a decis, joi, reluarea discuţiilor privind modificarea codurilor penale pentru 
2 mai, ora 12.00. Până atunci asociaţiile de magistraţi vor putea face propuneri privind proiectul de lege. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Motivare CCR, la decizia de a declara neconstituţional un articol din Legea nr.51/1991: Faptele de corupţie nu 
pot fi calificate drept ameninţare la adresa securităţii 
Motivarea Curţii Constituţionale la decizia de a declara neconstituţional un articol din Legea nr.51/1991 privind 
securitatea naţională arată că faptele de corupţie sau cele contra patrimoniului nu vor putea fi calificate drept o 
ameninţare la adresa securităţii naţionale. 
"Spre exemplu, săvârşirea unor infracţiuni, cum ar fi cele contra persoanei nu vor putea fi calificate drept o 
ameninţare la adresa securităţii naţionale, chiar dacă faptele aduc atingere gravă dreptului fundamental la viaţă 
sau dreptului fundamental la integritate fizică şi psihică al unei persoane. Totodată, săvârşirea unor infracţiuni 
determinate, precum cele de corupţie, sau cele contra patrimoniului nu vor putea fi calificate drept o ameninţare 
la adresa securităţii naţionale, chiar dacă faptele aduc atingere gravă anumitor drepturi şi libertăţi 
fundamentaleale cetăţenilor români. 
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Aceasta deoarece, deşi unele infracţiuni sunt de natură să aducă atingere gravă anumitor drepturi şi libertăţi 
fundamentale fiind în interesul general sancţionarea acestor fapte, acestea nu au amploarea necesară calificării 
lor ca ameninţări la adresa securităţii naţionale", se arată în motivarea CCR, privind declararea unui articol din 
Legea nr.51/1991 privind securitatea naţională a României ca fiind neconstituţional. 
Mai exact, era vorba despre excepţia de neconstituţionalitate cu privire la dispoziţiile art. 3 litera f) din actul 
normativ, potrivit căruia constituie ameninţări la adresa siguranţei naţionale a României „subminarea, sabotajul 
sau orice alte acţiuni care au ca scop înlăturarea prin forţă a instituţiilor democratice ale statului ori care aduc 
atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor români sau pot aduce atingere capacităţii de 
apărare ori altor asemenea interese ale ţării, precum şi actele de distrugere, degradare ori aducere în stare de 
neîntrebuinţare a structurilor necesare bunei desfăşurări a vieţii social-economice sau apărării naţionale”. 
Potrivit unor surse, Serviciul Român de Informaţii emitea mandate de interceptare pe siguranţă naţională în baza 
acestui articol, iar decizia CCR ar urma să restrângă numărul de mandate de interceptare. 
"Pe de altă parte, săvârşirea de fapte îndreptate împotriva unui grup, spre exemplu săvârşirea infracţiunilor de 
genocid sau infracţiunilor contra umanităţii, se pot constitui în ameninţări la adresa securităţii naţionale. Din cele 
anterior menţionate, Curtea a constatat că legiuitorul trebuie să realizeze o distincţie între faptele care aduc 
atingere gravă drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor şi care pot fi calificate drept chestiuni ce ţin 
de dreptul penal, cu consecinţa incidenţei mijloacelor de drept penal şi procesual penal, pe de o parte, şi acele 
fapte care sunt îndreptate împotriva drepturilor şi libertăţilor unei colectivităţi/comunităţi (de rasă, origine etnică, 
religie etc.), care, prin numărul de indivizi care îi aparţin, determină amploarea faptelor îndreptate împotriva 
acesteia, putând reprezenta o ameninţare la adresa securităţii naţionale, pe de altă parte faţă de acest conţinut al 
art.3 din Legea nr.51/1991,sintagma "orice alte acţiuni care aduc atingere gravă drepturilor şi libertăţilor 
fundamentale ale cetăţenilor români” din art.3 lit.f) se impunea a fi analizată de instanţa de contencios 
constituţional,coroborat cu ansamblul reglementării din cuprinsul art.3 din Legea nr.51/1991, în care sunt 
menţionate toate acţiunile care constituie ameninţări la adresa securităţii naţionale a României, aşa încât nu se 
poate susţine argumentat că sintagma nu este clară, previzibilă şi nici că textul ar avea o sferă nedeterminată de 
aplicabilitate,atât timp cât legea detaliază aceste tipuri de acţiuni", se mai arată în motivarea deciziei din 28 
februarie. 
Victoria Stoiciu, reprezentant Friedrich-Ebert-Stiftung (FES) în România, spunea la finalul anului 2016 că, din 
datele puse la dispoziţie, se arată că în 2015 au fost date în România de 16 ori mai multe mandate de interceptare 
pe siguranţa naţională decât în America. 
Multe dintre aceste mandate au fost puse în practică în baza protocolului SRI- Parchetul General (structurile din 
subordine, inclusiv DNA) au fost obţinute în baza acestor prevederi. 
CCR a analizat, în 28 februarie, excepţia de neconstituţionalitate a dispoziţiilor articolelor 3, 10, 11 şi 13 din Legea 
51/1991 privind securitatea naţională a României, în forma anterioară modificării prin Legea 255/2013, precum şi 
a dispoziţiilor articolului 13 din acelaşi act normativ, în forma în vigoare, după ce omul de afaceri orădean, 
Beniamin Rus, a sesizat Curtea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Modificările Legii 303/2004 privind statutul magistraţilor revin la Parlament, după decizia CCR 
Curtea Constituţională a României a admis joi mai multe sesizări ale PNL, USR şi ÎCCJ privind neconstituţionalitatea 
unor articole din actul normativ ce modifică Legea 303/2004, privind statutul magistraţilor, drept urmare legea 
urmând să se reîntoarcă în Parlament.ificările Legii 303/2004 privind statutul magistraţilor revin la Parlament, 
după decizia CCR 
Articolele declarate neconstituţionale de către CCR în legea de modificare a legii privind statutul procurorilor şi 
judecătorilor sunt: articolul 5, art. 7, art.19, art. 56, 75 şi 96. 
Acestea prevăd: 
-art.5 alin.(1) lit.b), c) şi d)]; Funcţiile de judecător, procuror, magistrat asistent şi asitent judiciar sunt 
incompatibile cu orice alte funcţii publice sau private cu excepţia: b) funcţiilor din structurile judecătoreşti 
,Consiliului Superior al Magistraturii, Inspecţiei Judiciare şi Şcolii Naţionale de Grefieri. c) funcţiilor din cadrul 
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Ministerului Justiţiei sau funcţiilor subordonate acestuia, d) funcţiile prevăzute la punctele b ) şi c) pot fi ocupate 
doar prin detaşare 
-art.7 alin.(7) teza a doua]; Actul Consiliului Suprem de Apărare a Ţării prevăzut la alin. 6 poate fi contestat în 
instanţă de către orice persoană care jusrtifică un interes legitim, conform legii contenciosului administratoiv nr 
554/ 2004, cu modificările şi completările ulterioare. Dispoziţiile prevăzute la art. 7 din legea nr 554/2004, cu 
modificările şi completările ulterioare, nu sunt aplicabile. 
art.19 alin.(2)];- o comisie de examinare teoretică şi practică va fi alcătuită din 7 persoane: 5 judecători, un avocat 
şi un profesor universitar, desemnaţi de secţia pentru judecători a CSM dintre judecătorii sau avocatii cu cel puţin 
12 ani vechime în profesioe şi dintre cadrele didactice ale facultăţii de drept care au obţinut gradul universitar de 
profesor de cel puţin 5 ani. altă comisie de examinare teoretică şi practică va fi alcătuită din şapte persoane: 5 
procurori, un avocat, un profesor universitar desemnaţi de Secţia pentru procurori ai CSM dintre procurorii sau 
avocaţii cu cel puţin 12 ani vechime în profesie, şi dintre cadrele didactice ale facultăţilor de drept care au obţinut 
gradul universitar de profesor de cel puţin 5 ani. 
-art.56- articolul abrogat prevedea: La încetarea mandatului pentru funcţiile de conducere prevăzute la art. 53, 54 
şi 55, judecătorii sau procurorii revin la instanţele sau parchetele de unde provin sau la o instanţă sau parchet 
unde au dreptul să funcţioneze potrivit legii. 
- art.75 alin.(2)]- sesizările privind apărarea independenţei autprităţii judecătoreşti în ansamblul său se 
soluţionează, la cerere sau din oficiu, de plenul Consiliului Superior al magistraturii, cu avizul conform fiecărei 
secţii 
-art.96 alin.(3) şi (4)]- (3) există eroare judiciară atunci când, în cadrul procedurilor judiciare: a) s-au încălcat 
norme de drept material sau procesual, fapt ce a condus la încălcarea drepturilor fundamentale, absolute ale 
persoanei. b) prin încălcarea în mod vădit, incontestabil, a normelor de drept material sau procesual, s-a 
soluţionat o situaţie litigioasă contrar realităţii faptice sau juridice ori s-a produs neregularitate în modul de 
desfăşurare a procedurilor judiciare, iar aceasta nu a fost remediată în căile de atac sau în procedurile prevăzute 
de lege, producând în acest mod o vătămare gravă a drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale persoanei. 4) 
dispoziţiile alineatului 3 se completează în materie penală cu cele stabilite de Codul de Procedură Penală, iar în 
materie civilă cu cele stabilite de Codul Civil şi Codul de procedură Civilă. 
Prin urmare, dispoziţiile constatate ca fiind neconstituţionale din Legea pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.303/2004 privind Statutul judecătorilor şi procurorilor urmează să fie reexaminate pentru punerea lor de acord 
cu decizia Curţii Constituţionale. 
Obiecţia de neconstituţionalitate a legii a fost făcută de 89 de deputaţi aparţinând Grupului parlamentar al 
Partidului Naţional Liberal şi Grupului parlamentar al Uniunii Salvaţi România, dar şi de Secţiile Unite ale Înaltei 
Curţi de Casaţie şi Justiţie. 
Este pentru a doua oară când modificările Legii 303 revin la Parlament, după decizii ale Curţii Constituţionale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 DECLARAŢIA ZILEI: Iordache, despre modificările legilor ce l-ar viza pe Dragnea: Legile nu sunt făcute pentru 
un om 
Florin Iordache a negat joi că vreo modificare adusă Codurilor Penale l-ar viza direct pe liderul PSD, Liviu Dragnea, 
susţinând că aceste pachete de legi sunt făcute pentru întreaga societate. 
"Legile nu sunt făcute pentru persoane sau pentru o anumită persoană. Legile, atunci când vor fi promulgate, se 
aplica întregii societăţi. Aceste propuneri care sunt în dezbatere publică se vor modifica fără îndoială, atât la 
propunerea magistraţilor, cât şi a universităţilor de drept din cele mai importante oraşe", a declarat Florin 
Iordache, preşedintele Comisiei de modificare a legilor Justiţiei. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat miercuri, la Piteşti, că nimeni nu îi va da înapoi anii pierduţi în procese şi 
a negat vehement ideea că o modificare a Codurilor penale ce urmează să fie dezbătută în Comisia Iordache ar fi 
cu dedicaţie. 
"Şi acum cred că pot să fac, nu ştiu dacă o să fac. Am auzit şi eu că această prevedere este făcută pentru mine. Nu 
putem să stăm în continuare în această situaţie în care să ajungem să nu mai luăm în seamă nici măcar deciziile 
CEDO, care a dat dreptate unui cetăţean sloven? Toate deciziile CEDO sunt obligatorii şi pentru România, nu 
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numai pentru alte ţări. Îmi mai dă cineva anii pierduţi, ceea ce am pierdut din cauza acestui proces politic?", a 
declarat Liviu Dragnea,a preşedintele PSD, la Piteşti. 
-0:15 
Una dintre prevederile cuprinse în propunerile de modificare a codurilor penale prevede că, în cazul în care unul 
din judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze motivarea, cauza se repune pe rol pentru a fi 
soluţionată de un alt complet de judecată. 
"Dacă vreunul dintre judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze hotărârea, cauza se repune pe rol 
în vederea soluţionării de un alt complet de judecată. Când împiedicarea priveşte pe grefier, hotărârea se va 
semna de grefierul- şef. În toate cazurile se face menţiune pe hotărâre despre cauza care a determinat 
împiedicarea", se arată la punctul 11 al proiectului de lege privind punerea în acord a prevederilor Legii nr. 
134/2010 privind Codul de procedură civilă. 
Acelaşi proiect prevede că motivarea se redactează de judecătorul sau unul din judecători, atunci când completul 
este format din mai mulţi judecători, care a soluţionat procesul. Când în compunerea completului de judecată 
intră şi asistenţi judiciari, preşedintele îl va putea desemna pe unul dintre aceştia să redacteze hotărârea. 
Totodată, hotărârea se redactează în termen de cel mult 30 de zile de la data pronunţării urmând ca în cazuri 
temeinic motivate, acest termen să fie prelungit cu câte 30 de zile, de cel mult două ori, mai prevede proiectul. 
O decizie a CEDO arată că în procesul Cerovšek şi Božičnik contra Slovenia reclamanţii nu au avut parte de 
corectitudinea procedurilor judiciare, deoarece motivarea a fost scrisă de alt judecător decât cel care s-a ocupat 
de speţă. O sesizare similară a existat şi în cazul lui Liviu Dragnea. 
Cazul Cerovšek şi Božičnik vs. Slovenia vizează o situaţie în care motivarea condamnării unei persoane a fost dată 
de judecători care nu au participat la procesul respectiv. 
”Reclamanţii (la CEDO) fuseseră judecaţi pentru furt de un singur judecător în Slovenia. Judecătorul s-a retras din 
activitate după stabilirea verdictului, fără a oferi o motivare scrisă privind vina inculpaţilor şi sentinţa dată. După 
aproximativ trei ani, doi judecători, care nu participaseră la proces, au elaborat motivaţii scrise utilizând ca bază o 
reconstituire a dosarelor cazului. Condamnările au fost confirmate în apel fără vreo reanalizare directă a 
dovezilor”, arată sentinţa CEDO dată în 2017. 
Liviu Dragnea a contestat anul trecut decizia de condamnare în dosarul ”Referendumului” susţinând că motivarea 
nu a fost redactată în 30 de zile de la pronunţare, iar la data la care aceasta a apărut, preşedintele completului 
care a soluţionat cauza era deja pensionar. 
Completul de cinci judecători a respins sesizările făcute de apărătorii lui Dragnea. Aceştia ceruseră înscrisuri şi o 
expertiză informatică asupra sistemului ECRIS, aplicaţie folosită la nivelul instanţelor judecătoreşti pentru 
managementul electronic al dosarelor. De asemenea, avocaţii au solicitat copii după cererile de pensionare ale 
judecătoarelor Livia Stanciu şi Luminiţa Zglimbea. O altă cerere respinsă a fost cea legată de sesizarea Curţii 
Europene de Justiţie, considerând că li se refuză accesul la probe. 
Preşedintele PSD fost condamnat definitiv pe 22 aprilie 2016 la doi ani de închisoare cu suspendare. Instanţa 
supremă a motivat decizia susţinând că liderul PSD a ales să îşi folosească "abuziv autoritatea şi influenţa" în 
partid "pentru a denatura rezultatul scrutinului". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul nu ia în calcul o OUG pentru directiva UE vizând prezumţia de nevinovăţie, chiar dacă a fost depăşit 
termenul 
Deputatul PSD, Florin Iordache, a afirmat, că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, nu ia în calcul emiterea unei 
Ordonanţe de Urgenţă pentru implementarea directivei europene privind prezumţia de nevinovăţie în Codul 
penal, deşi termenul de adoptare a fost pe 1 aprilie. 
"Din ce ştiu eu, nu (emiterea unei OUG - n.r.). Tocmai de aceea discutăm în Parlament. Ministerul Justiţiei putea să 
dea o ordonanţă, dar, din informaţiile mele, Ministerul Justiţiei nu ia în calcul emiterea unei ordonanţe de urgenţă. 
De aceea am decis să începem şi dezbaterile. Deja a trecut o lună. Directiva europeană care priveşte prezumţia de 
nevinovăţie trebuia să fie adoptată până la 1 aprilie. Iată suntem aproape de 1 mai şi noi invităm şi Ministerul 
Justiţiei, dar şi asociaţiile profesionale, CSM, ÎCCJ, Parchetul General, deci toţi cei care sunt doritori să îşi exprime 
propriile opinii. Pot veni şi pot face propuneri astfel încât, printr-o dezbatere transparentă în Parlament, Codul 
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penal, codul de procedură penală şi codul de procedură civilă să fie în concordanţă atât cu directivele europene, 
dar şi cu deciziile CCR", a declarat Iordache, după şedinţa comisiei speciale înca care membrii forului legislativ au 
decis, prin consens, reluarea dezbaterii pe legislaţia penală pe 2 mai, ora 12.00. 
Pe 19 decembrie 2017, ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat că, dacă România nu transpune Directiva 
europeană privind prezumţia de nevinovăţie în termen, riscă o procedură de infrigement, precizând însă că speră 
ca Parlamentul să adopte proiectul de lege. 
"Directivele trebuie transpuse la termen şi corect. Din păcate, uneori, nu se realizează acest proces. Dacă nu 
transpunem la termen, intrăm în procedură de infrigement. Cu privire la această directivă, există riscul pentru că 
termenul este aprilie 2018", a declarat, marţi, Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a precizat că au fost cazuri în care Executivul a adoptat ordonanţe de urgenţă pentru a 
transpune o directivă europeană la termen şi a evita infrigementul. Ulterior, procedura adoptării unei ordonanţe 
de urgenţă a fost criticată la Curtea Constituţională, magistraţii CCR luând hotărârea, potrivit lui Toader, că se 
justifică urgenţa adoptării unei ordonanţe de urgenţă pentru a transpune directiva respectivă la termen. 
Tudorel Toader a mai spus că el speră, totuşi, ca Parlamentul să dea drumul proiectului de lege, acesta să fie 
ulterior promulgat, astfel încât să fie evitată procedura de infrigement. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, REACŢIE critică la propunerile de modificare a Codurilor penale: E inadmisibil ca unele modificări să 
fie făcute cu destinaţie 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, joi, că unele modificări ale legislaţiei penale sunt necesare, dar este 
inadmisibil ca aceste schimbări să fie făcute "cu destinaţie pentru unele persoane care vremelnic ocupă poziţii de 
decizie chiar în Parlament". 
"Unele dintre aceste modificări sunt necesare, fiindcă este nevoie de o oarecare modificare a legislaţiei, punere în 
acord cu decizii ale CCR şi, în unele puncte, chiar cu legislaţia europeană. Aceste propuneri sunt bune şi cred că 
Parlamentul le va prelucra şi va introduce aceste chesstiuni. Alte propuneri care au fost făcute, nu vreau să 
detaliez acum în acest cadru, sunt total inacceptabile şi cred că discuţia parlamentară va revela care trebuie să 
rămână în discuţie şi care trebuie să iasă din discuţie. Un principiu însă cred că trebuie să îl înţeleagă toată lumea: 
este inadmisibil ca unele modificări să fie făcute cu destinaţie pentru unele persoane care vremelnic ocupă poziţii 
de decizie chiar în Parlament", a afirmat şeful statului, la Cotroceni unde a avut o întrevedere cu preşedintelui 
Consiliului de Miniştri al Republicii Italiene, Paolo Gentiloni. 
Comisia specială pentru legile justiţiei a decis, joi, reluarea discuţiilor privind modificarea codurilor penale pentru 
2 mai, ora 12.00. Până atunci asociaţiile de magistraţi vor putea face propuneri privind proiectul de lege. 
"Să stabilim ce asociaţii sesizăm, să dăm termen de două săptămâni ca toţi cei care vor să vină la dezbateri să facă 
propuneri. Termenul să fie 2 mai. Pornind de la toate aceste documente, începând cu data de 2 mai să putem 
începe o dezbatere pe aceste trei iniţiative. Toţi cei interesaţi să poată participa şi pe de altă parte să depună 
amendamente. Eu v-aş propune să spuneţi pe cine trebuie să invităm. Să invităm din partea CSM, secţia judecători 
şi procurori ÎCCJ, PÎCCJ; Asociaţia Maistraţilor, Forumul Judecătorilor care ne-a trimis o solicitare, Coaliţia 
românilor, Uniunea Naţională a Barourilor, reprezentanţi ai mediului academic. Din punctul meu de vedere, 
trebuie să fim deschişi. Iar ca mod de lucru, începând cu data de 2 mai să începem dezbaterile în Comisie", le-a 
propus Florin Iordache, preşedintele comisiei, colegilor săi, în şedinţa de joi a Comisiei. 
Florin Iordache a negat joi că vreo modificare adusă Codurilor Penale l-ar viza direct pe liderul PSD, Liviu Dragnea, 
susţinând că aceste pachete de legi sunt făcute pentru întreaga societate. 
"Legile nu sunt făcute pentru persoane sau pentru o anumită persoană. Legile, atunci când vor fi promulgate, se 
aplica întregii societăţi. Aceste propuneri care sunt în dezbatere publică se vor modifica fără îndoială, atât la 
propunerea magistraţilor, cât şi a universităţilor de drept din cele mai importante oraşe", a declarat Florin 
Iordache, preşedintele Comisiei de modificare a legilor Justiţiei. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat miercuri, la Piteşti, că nimeni nu îi va da înapoi anii pierduţi în procese şi 
a negat vehement ideea că o modificare a Codurilor penale ce urmează să fie dezbătută în Comisia Iordache ar fi 
cu dedicaţie. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Şi acum cred că pot să fac, nu ştiu dacă o să fac. Am auzit şi eu că această prevedere este făcută pentru mine. Nu 
putem să stăm în continuare în această situaţie în care să ajungem să nu mai luăm în seamă nici măcar deciziile 
CEDO, care a dat dreptate unui cetăţean sloven? Toate deciziile CEDO sunt obligatorii şi pentru România, nu 
numai pentru alte ţări. Îmi mai dă cineva anii pierduţi, ceea ce am pierdut din cauza acestui proces politic?", a 
declarat Liviu Dragnea,a preşedintele PSD, la Piteşti. 
Una dintre prevederile cuprinse în propunerile de modificare a codurilor penale prevede că, în cazul în care unul 
din judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze motivarea, cauza se repune pe rol pentru a fi 
soluţionată de un alt complet de judecată. 
"Dacă vreunul dintre judecători sau asistent judiciar este împiedicat să semneze hotărârea, cauza se repune pe rol 
în vederea soluţionării de un alt complet de judecată. Când împiedicarea priveşte pe grefier, hotărârea se va 
semna de grefierul- şef. În toate cazurile se face menţiune pe hotărâre despre cauza care a determinat 
împiedicarea", se arată la punctul 11 al proiectului de lege privind punerea în acord a prevederilor Legii nr. 
134/2010 privind Codul de procedură civilă. 
Acelaşi proiect prevede că motivarea se redactează de judecătorul sau unul din judecători, atunci când completul 
este format din mai mulţi judecători, care a soluţionat procesul. Când în compunerea completului de judecată 
intră şi asistenţi judiciari, preşedintele îl va putea desemna pe unul dintre aceştia să redacteze hotărârea. 
Totodată, hotărârea se redactează în termen de cel mult 30 de zile de la data pronunţării urmând ca în cazuri 
temeinic motivate, acest termen să fie prelungit cu câte 30 de zile, de cel mult două ori, mai prevede proiectul. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM cere Inspecţiei Judiciare să verifice parchetele care au încheiat protocoale cu SRI 
Membrii CSM au decis, în cadrul plenului de joi, sesizarea Inspecţiei Judiciare pentru a efectua un control tematic 
la parchetele care au încheiat protocoale cu Serviciul Român de Informaţii (SRI). Propunerea a fost votată cu opt 
voturi la şapte. 
„Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât sesizarea Inspecţiei Judiciare în vederea efectuării unui 
control tematic la parchete, în temeiul art. 74 din Legea nr. 317/2004, cu privire la modalitatea de aplicare a 
Protocolului încheiat în 2009 între Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Serviciul Român de 
Informaţii. (majoritate: 8 voturi Admitere; 7 voturi Respingere)”, se arată în decizia Consiliului Superior al 
Magistraturii (CSM) de joi. 
Această propunere s-a aflat pe ordinea de zi după ce a fost amânată la plenul precedent, din 4 aprilie, când 
vicepreşedintele CSM, Codruţ Olaru, a anunţat că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, Inspecţia Judiciară, CSM şi 
Parchetul General au încheiat protocoale cu serviciile, celelalte entităţi din justiţie neavând astfel de protocoale. 
"Aduc la cunoştinţă că, în urma şedinţei plenului din martie s-a făcut o astfel de solicitare de către CSM către 
toate entităţile din sistemul juridic de a ne comunica toate protocoalele din 2005 până în prezent. Am primit 
corespondenţă cu entităţi din sistemul judiciar care au comunicat că au existat şi există sau au denunţat: 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ), Inspecţia 
Judiciară (IJ). La nivelul CSM a fost încheiat un astfel de protocol denunţat în 2017 de către vechea conducere. 
Toate celelalte entităţi din sistemul judiciar, că ne referim la grefieri sau la alte instanţe, pentru 2005-2018, nu au 
încheiat astfel de protocoale. Tot ce am prmit la nivelul Consiliului, nu sunt ataşate protocoalele în forma lor 
scrisă. Toată situaţia a vizat doar o corespondenţă minimală", a anunţat procurorul Codruţ Olaru, vicepreşedinte 
CSM, în şedinţa plenului Consiliului de miercuri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR: Ordonanţa pentru înfiinţarea Societăţii Editura Didactică şi Pedagogică, neconstituţională 
Judecătorii CCR au decis, în şedinţa de joi, cu majoritate de voturi, că Legea pentru aprobarea Ordonanţei 
Guvernului pentru înfiinţarea Societăţii Editura Didactică şi Pedagogică este neconstituţională, motivând că nu 
poate fi făcută de Legislativ sau Guvern, ci de administraţia publică centrală. 
"În argumentarea soluţiei de admitere pronunţate, Curtea a reţinut că, potrivit jurisprudenţei sale, prin caracterul 
lor normativ, legile şi ordonanţele Guvernului au aplicabilitate generală şi îşi extind efectele asupra unui număr 
nedeterminat de subiecte vizate de ipoteza normelor [Decizia nr.68 din 27 februarie 2017, par.111]. În acest 
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context, Curtea a constatat că înfiinţarea Societăţii Editura Didactică şi Pedagogică - S.A. ca urmare a reorganizării 
Regiei Autonome „Editura Didactică şi Pedagogică” dă expresie unei operaţiuni juridice cu caracter individual, 
drept pentru care nu putea forma obiectul unui act de reglementare primară [lege/ ordonanţă de urgenţă]", 
transmite Curtea Constituţională, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Prin urmare, Curtea susţine că reorganizarea unei regii autonome precum Editura Didactică şi Pedagogică poate fi 
reglementată doar printr-un act normativ emis de administraţia publică centrală, nu de Guvern sau Parlament. 
"În consecinţă, Curtea a reţinut că înfiinţarea/ reorganizarea activităţii unei regii autonome, precum cea din cauza 
de faţă, se dispune printr-un act de reglementare secundară, care se subsumează competenţei autorităţii 
administraţiei publice centrale. În aceste condiţii, ordonanţa de urgenţă nu putea fi aprobată prin lege. Prin 
urmare, Curtea a constatat că legea de aprobare a Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.76/2017 încalcă art.1 
alin.(4), art.16 alin.(1) şi (2), art.61 alin.(1) şi art.115 alin.(7) din Constituţie. Decizia este definitivă şi general 
obligatorie şi se comunică Preşedintelui României, preşedinţilor celor două Camere ale Parlamentului şi prim-
ministrului", potrivit sursei citate. 
Pe 27 martie, PNL a atacat la Curtea Constituţională, proiectul de lege pentru aprobarea OUG 76/2017 prin care 
Editura Didactică şi Pedagogică devine societate pe acţiuni şi care instituie monopol pe producţia de manuale 
şcolare din România. 
La jumătatea lunii octombrie a anului trecut, Cabinetul Tudose a decis să reorganizeze Regia Autonomă Editura 
Didactică şi Pedagogică în societate pe acţiuni, cu capital integral de stat, care va avea ca obiect de activitate 
editarea de manuale şcolare. 
Transformarea Editurii Didactice şi Pedagogice în societate pe acţiuni s-a făcut prin intermediul unei ordonanţe de 
Guvern. Pe lângă editarea de manuale, editura va elabora şi materiale grafice necesare procesului de învăţământ. 
”Societatea Editura Didactică şi Pedagogică SA va realiza manualele şcolare la solicitarea directă a Ministerului 
Educaţiei Naţionale, pe bază de contract. Complementar, Societatea Editura Didactică şi Pedagogică poate 
desfăşura şi alte activităţi conexe pentru realizarea obiectului său de activitate”, transmitea Guvernul, într-un 
comunicat de presă. 
Societatea urma să fie condusă de adunarea generală a acţionarilor, constituită din reprezentanţii Ministerului 
Educaţiei Naţionale, şi de către un consiliu de administraţie format din cinci membri. Reprezentanţii statului în 
adunarea generală a acţionarilor şi membrii Consiliului de administraţie ai Societăţii urmau să fie numiţi şi 
eliberaţi din funcţie prin ordin al ministrului Educaţiei Naţionale. Conducerea executivă a Societăţii ar fi fost 
asigurată de un director general. Patrimoniul regiei autonome va fi preluat de către societatea pe acţiuni, iar 
personalul va avea acelaşi drepturi salariale ca până acum. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Programul Oficial de Internship al Guvernului României - ediţia 2018. Câte locuri sunt disponibile pentru 
studenţi şi tineri absolvenţi şi până la ce dată se fac înscrierile 
Studenţii şi tinerii absolvenţi sunt invitaţi să aplice, începând de joi, pentru unul din cele 200 de locuri disponibile 
în Guvern, ministere, instituţii şi autorităţi publice, în cadrul Programului Oficial de Internship al Guvernului 
României. 
”Ediţia din acest an se va desfăşura sub egida Centenarului Marii Uniri de la 1918 şi se va derula în perioada 16 
iulie – 14 septembrie. Programul este destinat tinerilor români cu vârsta maximă de 25 de ani la începerea 
stagiului de practică, studenţi sau absolvenţi ai unei universităţi din România ori din afara ţării”, se arată într-un 
comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Înscrierile se fac online, până la 14 mai 2018, iar formularul de înscriere este disponibil la 
adresa http://internship.gov.ro/register. 
”Anul acesta, în Programul de Internship s-au alăturat Guvernului României şi alte 55 de instituţii-gazdă. 
Programul Oficial de Internship al Guvernului va oferi tinerilor posibilitatea să se acomodeze cu modul de lucru în 
administraţia publică centrală şi să fie implicaţi în proiecte care să le permită punerea în practică a cunoştinţelor 
dobândite în cursul anilor de studiu. De asemenea, stagiarii vor participa la discuţii şi întâlniri de lucru cu miniştri, 
secretari de stat, specialişti în diferite domenii de competenţă, precum şi la training-uri şi workshop-uri tematice”, 
se mai arată în comunicatul Executivului. 
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Potrivit sursei citate, pe perioada stagiului de practică, internii vor beneficia de o bursă lunară de 1.000 de lei, iar 
la finalul perioadei de internship vor primi un certificat din partea Guvernului României şi, la cerere, o scrisoare de 
recomandare din partea tutorilor. 
Calendarul de organizare şi desfăşurare a ediţiei 2018 a Programului de Internship este structurat astfel: 
19 aprilie - 14 mai: depunerea candidaturilor online; 
14 mai - 3 iunie: evaluarea candidaturilor; 
4 iunie -22 iunie: interviuri online; 
29 iunie: anunţarea rezultatelor; 
16 iulie: deschiderea Programului de Internship; 
14 septembrie: închiderea Programului de Internship. 
Programul Oficial de Internship al Guvernului României a debutat în anul 2013, cu 25 de tineri care au făcut stagii 
de practică în structurile din Palatul Victoria. În 2014, Programul a fost extins la nivelul ministerelor şi 
departamentelor conduse de miniştri şi miniştri-delegaţi, cu participarea a peste 150 de tineri. 
În anul 2015, au fost 300 de interni în instituţiile publice aflate în subordinea ministerelor, în 2016 au fost 200 de 
stagiari în Guvern, ministere, instituţii publice, iar anul trecut, 100 de tineri au urmat acest program. 
Astfel, de la debut, 782 de tineri au absolvit cu succes şi fac parte din reţeaua de alumni a Programului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 TARIFELE la energie ar putea scădea în premieră în România. Anunţul lui Bogan Chiriţoiu despre preţurile 
exagerate din trecut la electricitate 
Tarifele de energie electrică la nivelul consumatorilor vor scădea în premieră, pentru a se recupera un prejudiciu 
creat de cartelul distribuitorilor, care au practicat preţuri exagerat de mari în ultimii ani, a declarat joi 
preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu. 
„A fost sancţionată pentru prima dată o companie organizatoare de licitaţii publice, Electrica SA, pentru că 
angajaţi ai săi au facilitat realizarea cartelului. Aceste înţelegeri au condus la costuri suplimentare pentru 
consumatorii finali care plăteau facturi mai mari pentru energia electrică, iar noi vom colabora cu Autoritatea de 
Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) pentru recuperarea prejudiciului”, a spus Bogdan Chiriţoiu. 
„Ceea ce vrem, în premieră, este ca împreună cu ANRE să recuperăm prejudiciul creat clienţilor de companii – 
păgubite ele, dar care au transferat aceste pagube la clienţii lor. Vorbim de ani mulţi în care preţurile au fost 
exagerate, practic de la privatizarea distribuţiilor de energie”, a mai spus preşedintele Consiliului Concurenţei. 
Cum se pot recupera aceste prejudicii? „Scăzând tariful de distribuţie în viitor. E greu să dai compensaţii pentru 
trecut, dar cred că aşa cum ANRE le spune companiilor că au voie să crească tarifele cu X lei, poate să le spună că 
nu vor mai creşte cu X lei, ci le vor creşte cu X/2 lei, pentru că e de recuperat un prejudiciu din trecut. Am 
recomandat ANRE reducerea acestor tarife, iar ANRE ne cere sprijinul pentru a estima exact prejudiciul ce trebuie 
recuperat”, a menţionat Bogdan Chiriţoiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliul Concurenţei, anchetă de proporţii: Şeful instituţie vizează un domeniu-cheie 
Consiliul Concurenţei va demara o anchetă sectorială axată pe medicamentele eliberate fără reţetă, a anunţat 
preşedintele autorităţii, Bogdan Chiriţoiu, care a precizat totodată că instituţia va iniţia în acest an două proiecte 
noi, Monitorul Carburanţilor şi Big Data. ”În ceea ce priveşte priorităţile, în 2018, ne propunem să finalizăm cazuri 
de încălcare a legislaţiei de concurenţă din domenii importante - asigurări, comerţ alimentar, transport de gaze 
naturale – şi anchetele sectoriale privind sectorul bancar, comerţul cu amănuntul al combustibililor şi domeniul 
gazelor naturale. În domeniul farmaceutic, vom iniţia o anchetă sectorială axată pe medicamentele eliberate fără 
reţetă”, a anunţat preşedintele instituţiei, Bogdan Chiriţoiu, la prezentarea raportului pentru 2017. 
El spune că în acest an, Consiliul Concurenţei va demara două proiecte noi: Monitorul Carburanţilor şi Big Data. 
”Similar Monitorului preţurilor alimentelor, lansat în 2016 şi care va fi extins în 2018, Monitorul carburanţilor va 
permite crearea unei platforme de monitorizare şi comparare a preţurilor combustibililor auto. Acest lucru va 
accentua concurenţa între companiile de pe această piaţă, ceea ce va avea efecte benefice asupra preţului 
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carburanţilor, dar şi asupra calităţii acestora, serviciilor oferite în staţiile de distribuţie a carburanţilor etc”, a 
explicat Chiriţoiu. 
Proiectul Big Data va facilita identificarea cartelurilor în domeniul achiziţiilor publice, pe de o parte, şi va permite 
definitivarea informatizării interne a Consiliului Concurenţei, pe de altă parte. De asemenea, începând din acest 
an, în cadrul Consiliului Concurenţei va funcţiona Consiliul de Supraveghere din Domeniul Naval, organism 
înfiinţat la sfârşitul anului 2017 ca urmare a recomandărilor OCDE din cadrul Raportului privind analiza legislaţiei 
în vigoare în trei sectoare cheie ale economiei şi impactul acesteia asupra mediului concurenţial. 
Acest organism va asigura condiţii nediscriminatorii de acces a agenţilor economici în cadrul porturilor şi va 
combate posibilele abuzuri în acest domeniu, revitalizând industria de transport naval. ”În 2018, ne vom continua 
eforturile atât pentru a interveni acolo unde există tendinţe de manifestare a unor practici anticoncurenţiale, cu 
efecte nocive asupra economiei, cât şi pentru sprijinirea mediului de afaceri în scopul satisfacerii intereselor 
consumatorilor”, a subliniat Chiriţoiu. 
Acesta consideră că o economie puternică este guvernată de principiile liberei concurenţe, care reprezintă un 
element esenţial pentru bunăstarea consumatorilor. ”Acolo unde există o economie bazată pe competiţia între 
agenţii economici, consumatorii beneficiază de o gamă variată de produse şi servicii, la preţul corect şi de o 
calitate superioară. Consiliul Concurenţei are, astfel, rolul important de gardian al intereselor consumatorilor. 
Pentru Consiliul Concurenţei, 2017 a fost un an deosebit, marcat pe de-o parte de o activitate intensă, iar pe de 
altă parte de aniversarea a 20 de ani de aplicare a Legii concurenţei în ţara noastră. În anul 2017 am iniţiat 
investigaţii în domenii importante cum sunt cel al energiei – potenţiale abuzuri de poziţie dominantă privind 
racordări la reţele – sau cel al serviciilor financiare. Pentru prima dată, investigaţiile noastre au trecut graniţele 
ţării şi am beneficiat de sprijinul colegilor din Marea Britanie pentru a obţine informaţii inclusiv de la sediile din 
Londra ale companiilor investigate”, a adăugat Chiriţoiu. 
În 2017 autoritatea de concurenţă a iniţiat cele mai multe investigaţii privind posibile carteluri şi abuzuri de 
poziţie dominantă din istoria instituţiei, reprezentând 89% din totalul procedurilor declanşate. De exemplu, 
Consiliul Concurenţei are în curs de derulare o investigaţie pe piaţa comercializării echipamentelor agricole, în 
care sunt implicate şi fonduri europene. Posibila excludere abuzivă de pe piaţă a medicamentelor generice face 
obiectul unei alte investigaţii derulate în prezent. În plus, autoritatea investighează practic toată piaţa lemnului, 
licitaţiile prin care se achiziţionează lemn, în special de la Romsilva. 
”Aceste investigaţii sunt de foarte mare amploare, iar ceea ce există acum în desfăşurare este comparabil sau 
depăşeşte dimensiunea cazurilor mari din trecut, cum sunt cele de pe piaţa cimentului, în urmă cu mai mulţi ani, 
sau, mai recent, cele în care am aplicat sancţiuni companiilor petroliere, companiilor care comercializează 
alimente sau medicamente, precum şi celor care furnizează servicii de telefonie mobilă”, punctează Chiriţoiu. În 
anul 2017 valoarea totală a amenzilor impuse de Consiliul Concurenţei a fost de 123,1 milioane de lei (aproximativ 
27 milioane de euro). Comparativ, bugetul pe care instituţia l-a primit din fonduri publice în 2017 a fost de 47,1 
milioane de lei (aproximativ 10,3 milioane de euro). 
Cea mai mare amendă din 2017, de circa 15,8 milioane de euro, a fost aplicată cartelului de pe piaţa contoarelor 
de măsurare a energiei electrice. În acest caz, una dintre companiile implicate a aplicat pentru politica de 
clemenţă şi a adus dovezi privind existenţa faptelor anticoncurenţiale, obţinând astfel imunitate la amendă. Tot în 
acest caz, a fost sancţionată pentru prima dată o companie organizatoare de licitaţii publice, Electrica SA, pentru 
că angajaţi ai săi au facilitat realizarea cartelului. Aceste înţelegeri au condus la costuri suplimentare pentru 
consumatorii finali care plăteau facturi mai mari pentru energia electrică, iar Consiliul Concurenţei va colabora cu 
Autoritatea de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) pentru recuperarea prejudiciului. 
”Aproape un sfert din numărul total de companii au recunoscut faptele anticoncurenţiale, ceea ce arată că firmele 
încep să realizeze riscurile la care se expun încălcând legea şi vor fi mult mai atente înainte de a recidiva. Şi în 
2017 numărul concentrărilor economice autorizate s-a menţinut la nivel destul de ridicat, 60”, mai spun oficialii 
Consiliului Concurenţei. În ceea ce priveşte rezultatele în instanţă, pentru al treilea an consecutiv, Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie a soluţionat irevocabil în favoarea Consiliului Concurenţei, toate dosarele privind amenzile 
aplicate. În plus, cele mai importante intervenţii ale Consiliului Concurenţei finalizate în anul 2017 conduc la 
economii pentru consumatori cuprinse între 284 şi 509 milioane de lei (aproximativ între 63 şi 113 milioane de 
euro) generate din activitatea în domeniului controlului concentrărilor economice şi al înţelegerilor 
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anticoncurenţiale. Aceste cifre au fost obţinute folosind o metodologie dezvoltată de Comisia Europeană, 
conform news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Dăncilă şi Gentiloni au discutat despre comunitatea românilor din Italia 
Premierul Viorica Dăncilă şi omologul său italian, Paolo Gentiloni, au discutat, joi, despre întărirea relaţiilor 
bilaterale, dar şi despre importanţa comunităţii românilor din Italia, prim-ministrul italian afirmând că gradul de 
integrare al acesteia este în prezent ”satisfăcător”. 
Dăncilă şi Gentiloni au discutat despre comunitatea românilor din Italia 
”Dorinţa noastră, o dorinţă pe care am discutat-o, este de a consolida şi de a întări relaţiile bilaterale, relaţii 
bilaterale excelente pe care le avem şi în acest moment. România şi Italia sunt parteneri privelegiaţi (privilegiaţi - 
n.r.), puternic legaţi din punct de vedere istoric, cultural şi lingvistic şi care împărtăşesc aceeaşi viziune privind o 
Europă unită, solidară şi puternică. (...) Am remarcat împreună, cu satisfacţie, tendindeţele economice pozitive din 
ambele ţări, context în care considerăm oportun să dăm un impuls relaţiilor economice româno-italiene. Italia 
reprezintă un partener strategic pentru ţara noastră, volumul schimburilor comerciale ajungând în 2017 la 
aproape 14 miliarde de euro, un nivel record pentru ultimul deceniu”, a declarat premierul Viorica Dăncilă după 
întrevederea cu omologul italian, Paolo Gentiloni. 
Ea a reamintit şi de prezenţa numeroasă a firmelor italiene în România, ”prezenţa străină cea mai numeroasă şi în 
acelaşi timp cea mai diversificată”. 
De asemenea, Viorica Dăncilă a anunţat că, după constituirea guvernului italian, va fi organizată o şedinţă comună 
a celor două guverne. 
”Am discutat şi despre importanţa comunităţii româneşti din Italia, precum şi de comunitatea italiană din 
România, ambele reprezentând o punte de legătură dintre cele două state”, a adăugat Dăncilă. La rândul său, 
premierul italian, Paolo Gentiloni a caracterizat relaţia româno-italiană ca fiind excelentă. 
”Baza acestor relaţii se fundamentează într-adevăr pe relaţiile culturale şi lingvistice şi (...) sunt susţinute de relaţii 
economice excelente. Relaţiile noastre sunt întărite şi de prezenţa foarte relevantă a unei comunităţi române în 
Italia, 1,3 milioane de persoane, poate că este cea mai consistentă comunitate română prezentă în străinătate. Vă 
asigur că e vorba de cea mai consistentă comunitate străină în Italia. Am convenit că nivelurile de integrare de-a 
lungul anilor au fost din ce în ce mai bune şi sunt în acest moment satisfăcătoare. Acolo unde intervin probleme 
guvernele noastre se angajează să intervină pentru a le soluţiona”, a spus premierul italian. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ionuț Mișa schimbă șeful Antifraudei din ANAF 
Șeful ANAF, Ionuț Mișa, a decis înlocuirea Ralucăi-Maria Țâncu la conducerea Direcției Antifraudă din ANAF. 
În locul acesteia a fost numit Florin Rusu care deținea funcția de șef al Fiscului constănțean. Potrivit Profit.ro, 
schimbarea a fost semnată de premierul Viorica Dăncilă și a fost efectuată la solicitarea lui Ionuț Mișa, născut în 
Constanța, unde a și condus Administrația Finanțelor Publice. Cererea ANAF a fost depusă ieri la cabinetului 
premierului, fiind semnată în aceeași zi. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 EXCLUSIVITATE Proceduri simplificate pentru Start-Up Nation. Programul ia startul în iunie 
Start-Up Nation, cel mai așteptat program de finanțare pentru antreprenorii debutanți, va începe în luna iunie. 10 
mii de firme vor primi până la 200 de mii de lei pentru fiecare proiect, iar procedurile vor fi simplificate, a declarat 
în exclusivitate pentru Știrile TVR ministrul pentru IMM-uri. Între timp, încep deconturile pentru miile de firme 
incluse în prima sesiune a programului. 
Plățile în cadrul noului program Start-Up Nation se vor face mai rapid, în cel mult 3 luni, iar procedurile în relația 
cu banca și cu agențiile unde se depun proiectele vor mai clare. 
Ștefan – Radu Oprea, ministrul pentru Mediul de Afaceri, Comerț și Antreprenoriat: "Vom avea un ghid al 
procedurilor operaționale foarte simplu, astfel încât să știm exact ce trebuie să facem oriunde ne ducem și să 
avem același tratament oriunde în țară, cu oricare dintre băncile partenere". 
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Ministrul pentru IMM-uri promite că ediția a II-a a programului Start-Up Nation va începe în iunie.  Prea târziu, 
consideră reprezentanții mediului de afaceri. 
Florin Jianu, președintele Consiliului Național al Întreprinderilor Private Mici și Mijlocii: Dacă ai o perioadă de una, 
două luni pentru aplicații, după care una, două luni pentru evaluare, încă una, două luni pentru semnarea 
contractului, iată ne ducem tot la sfârșitul anului. Practic, implementarea va fi tot pe anul următor". 
Între timp, statul va realiza deconturile pentru cele aproape 7.000 de proiecte depuse în cadrul sesiunii de anul 
trecut. 
"Peste 4.500 de firme au beneficiat de creditul punte care este garantat și contragarantat de către noi, ceea ce 
înseamnă că aceste firme au avut finanțare. Acum urmează partea a doua, ca ministerul să ramburseze acest 
împrumut băncilor" – Stere Farmache, președinte Directoratul Fondului Român de Contragarantare. 
Start-Up Nation este așteptat atât de antreprenorii care vor să înceapă o afacere cu bani de la stat, dar și de cei 
care au făcut o afacere din servicii de  consultanță. 
10.000 de firme ar urma să beneficieze de finanțare prin noul program Start-Up Nation. Valoarea maximă a primei 
acordate rămâne neschimbată - aproximativ 44 de mii de euro. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Iohannis a promulgat Legea Acordului dintre Guvern-Organizaţia pentru Interzicerea Armelor Chimice 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, joi, decretul pentru promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului dintre 
Guvernul României şi Organizaţia pentru Interzicerea Armelor Chimice (OIAC) privind privilegiile şi imunităţile 
OIAC, potrivit Administraţiei Prezidenţiale. 
Acordul iniţial a fost semnat la Haga pe 6 septembrie 2017. 
Alte decrete semnate joi de şeful statului vizează promulgarea Legii pentru ratificarea Acordului de parteneriat 
strategic dintre Uniunea Europeană şi statele membre ale acesteia, pe de o parte, şi Canada, pe de altă parte, 
semnat la Bruxelles, la 30 octombrie 2016 şi cea privind promulgarea Legii pentru ratificarea Memorandumului de 
Înţelegere dintre Guvernul României şi Guvernul Republicii Croaţia privind asigurarea reciprocă a sprijinului 
naţiunii gazdă, semnat la Bucureşti, la 12 septembrie 2017. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că România este solidară cu acţiunile alianţei SUA, Marea Britanie şi Franţa, 
care a lansat, pe 14 aprilie, un atac cu rachete de croazieră în Siria. Şeful statului reiterează condamnararea 
atacului cu arme chimice al ui Bashar-al-Assad asupra populaţiei. 
"România reiterează condamnarea folosirii armelor chimice în Siria, lucru care este dincolo de orice justificare. 
Suntem solidari cu acţiunile partenerilor noştri strategici", scrie Iohannis, într-un mesaj pe Twitter. 
O alianţă formată din SUA, Marea Britanie şi Franţa a lansat, sâmbătă dimineaţă (ora 4.00 în România), un atac cu 
rachete de croazieră în Siria, cu scopul declarat de a sancţiona regimul Bashar al-Assad pentru atacul chimic comis 
la periferia oraşului Damasc. Anunţul bombardamentului a venit de la Donald Trump, într-o declaraţie de la Casa 
Albă, în care preciza că a ordonat armatei Statelor Unite lansarea unor "bombardamente punctuale" asupra unor 
ţinte asociate capabilităţilor de arme chimice ale "dictatorului" Bashar al-Assad. Preşedintele american avertizase 
încă de miercuri că Statele Unite vor ataca Siria în urma unui atac chimic atribuit Administraţiei Bashar al-Assad. 
Regimul aflat la conducere în Siria, precum şi Rusia au negat însă orice implicare acuzând că este o înscenare, un 
pretext pentru o operaţiune militară. 
Pe plan internaţional, dezvoltarea, producţia şi importul şi exportul anumitor produse chimice sunt reglementate 
de "Convenţia privind interzicerea armelor chimice (Chemical Weapons Convention - CWC)", potrivit unui 
comunicat de presă al Ministerului Afacerilor Externe (MAE). 
Potrivit sursei citate, convenţia reprezintă instrumentul juridic internaţional din domeniul dezarmării, cu vocaţie 
universală, care vizează eliminarea unei întregi categorii de arme de distrugere în masă, sub un strict control 
internaţional, fapt care constituie un real progres pentru securitatea regională şi globală. 
Pentru implementarea prevederilor sale, Convenţia a stabilit înfiinţarea Organizaţiei pentru Interzicerea Armelor 
Chimice (OIAC), cu sediul la Haga, Olanda. În prezent, 192 de state sunt părţi la CWC şi membre ale OIAC. 
Mandatul OIAC este de prevenire a proliferării armelor chimice şi de verificare a implementării, de către Statele-
părţi, a prevederilor CWC, inclusiv prin inspecţii la companiile cu activităţi declarabile în termenii Convenţiei. Prin 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Convenţie, Statele-părţi se angajează inter alia să renunţe definitiv la arma chimică, un obiectiv principal 
reprezentând distrugerea stocurilor existente de arme chimice şi a instalaţiilor de producere a acestora. 
România a semnat Convenţia în prima zi de la deschiderea spre semnare, la 13 ianuarie 1993, şi a ratificat-o la 9 
decembrie 1994 (prin Legea nr. 125/1994). A depus instrumentele de ratificare la 15 februarie 1995, Convenţia 
intrând în vigoare la 29 aprilie 1997. Prevederile Convenţiei au fost implementate prin Legea nr. 56/1997, 
completată şi modificată prin Legea nr. 448/2003. 
Ministerul Afacerilor Externe, prin Departamentul pentru Controlul Exporturilor ANCEX, este autoritatea naţională 
în domeniu. 
Detalii suplimentare privind OIAC, inclusiv rapoartele anuale privind stadiul implementării Convenţiei, se găsesc 
pe site-ul OIAC (www.opcw.org), iar legislaţia, procedurile şi mecanismele naţionale de implementare şi 
respectare a standardelor CWC pe site-ul Departamentului pentru Controlul Exporturilor ANCEX (www.ancex.ro), 
informează MAE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis vorbeşte despre un comportamentul ostil din est: Este o ameninţare la securitatea europeană 
Klaus Iohannis a vorbit, joi, în deschiderea lucrărilor seminarului „Redefinirea contextului de securitate în Europa 
de Sud-Est – o abordare de la Bucureşti”, despre ameninţările din Regiunea Mării Negre, amintind despre un 
"comportament ostil care vine dinspre est". 
 “Cred că suntem cu toţii de acord că regiunea Mării Negre are o greutate aparte în ecuaţia de securitate la nivel 
internaţional. Regiunea Mării Negre se află la intersecţia Vecinătăţilor Estice şi Sudice ale NATO şi ale UE – cu 
ameninţările, riscurile şi provocările specifice: conflicte regionale îngheţate sau active, noi ameninţări de natură 
cibernetică, hibridă şi teroristă, migraţie ilegală. You name it, we have it. Toate acestea trebuie abordate în mod 
coordonat şi coerent, ceea ce reprezintă în sine deja o provocare. În prezent, o ameninţare importantă la adresa 
securităţii europene este reprezentată, evident, de comportamentul ostil care vine dinspre est, ca să nu fiu prea 
concret”, a spus Klaus Iohannis. 
Preşedintele României a vorbit şi despre obiectivul major al României, acela de a-şi consolida securitatea prin 
eforturi la nivel national. 
“Pe fondul acestor evoluţii, obiectivul major al României este de a-şi consolida securitatea prin eforturi la nivel 
naţional şi valorificând cât mai bine parteneriatele strategice dezvoltate de-a lungul timpului, în mod special 
Parteneriatul Strategic cu Statele Unite ale Americii – cel mai important parteneriat strategic al ţării noastre – 
precum şi rolul nostru în NATO, dar şi în cadrul Uniunii Europene. Mediul actual de securitate generează, însă, şi o 
fereastră de oportunitate, care plasează această parte a Europei în prim-planul dezbaterilor transatlantice”, a mai 
spus preşedintele României. 
Iohannis a vorbit şi despre parteneriatul strategic cu NARO şi a făcut apel la solidaritate în interiorul Alianţei Nord-
Atlantice. 
“În primul rând, este necesară întărirea solidarităţii în interiorul NATO, inclusiv prin consolidarea relaţiei 
transatlantice.În NATO, relaţia transatlantică este garanţia funcţionării optime a Alianţei şi a apărării colective 
definite de articolul V al Tratatului de la Washington. De aceea – şi cred că acest lucru merită spus în contextul 
unui seminar organizat de CEPA la Bucureşti – România încurajează activităţile desfăşurate de militarii americani 
pe teritoriul nostru, în cadru aliat sau bilateral, şi creşterea prezenţei militarilor şi echipamentului militar american 
în România”, a mai spus şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: Am avut mai multe discuţii cu Orban; Ungaria susţine fără echivoc candidatura României la OECD 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, lider al PSD, a afirmat joi că a discutat de mai multe ori la telefon 
cu premierul Ungariei, Viktor Orban, pe tema candidaturii României la OECD, temă legată de partea ungară de cea 
a înfiinţării Liceului romano-catolic de la Târgu Mureş. 
 
În final, a precizat Dragnea, după ce iniţial s-a opus, Ungaria susţine "fără echivoc" candidatura României la 
OECD. 
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"Este de datoria mea să spun aceasta - este o acţiune complexă, în care preşedintele Iohannis a avut un rol 
important în perioada trecută, în care MAE, diplomaţii şi alte instituţii s-au implicat. Dar, dacă o ţară din acest 
grup se opune, nu puteam să intrăm. A apărut poziţia Ungariei, care a spus că nu mai e de acord ca România să 
intre în OECD. Eu atunci l-am sunat pe premierul Ungariei, pe Viktor Orban, am avut o discuţie, am avut mai multe 
discuţii, de fapt, era într-adevăr nemulţumit, după părerea mea pe bună dreptate - vorbim totuşi de copii care au 
dreptul la educaţie -, că de foarte mult timp s-a tot blocat din diverse acţiuni înfiinţarea... de fapt s-a desfiinţat 
liceul din Târgu Mureş şi s-a tot blocat repornirea lui. Eu am promis că se va întâmpla lucrul ăsta, imediat atunci 
premierul Ungariei şi ministrul de externe al Ungariei au spus că vor sprijini candidatura României la OECD", a 
declarat Dragnea la Antena 3. 
 
Ulterior, a adăugat el, după ce Parlamentul a adoptat legea, CCR a declarat-o neconstituţională, condiţii în care a 
apărut din nou o poziţie a Ungariei, care a spus că încă mai are nevoie de timp de gândire. "Am avut din nou o 
discuţie cu premierul Orban - aici vreau să spun că l-am rugat şi pe Kelemen Hunor (n.r. - liderul UDMR) să se 
implice, şi s-a implicat, şi a sprijinit - şi pentru că deja am găsit o altă soluţie administrativă pentru ca acel liceu să 
se înfiinţeze, pentru că e normal să se înfiinţeze, acum câteva zile am aflat în mod oficial, în mod asumat, că 
Ungaria a spus că sprijină fără echivoc candidatura României la OECD", a precizat preşedintele PSD. 
 
Potrivit acestuia, în urma aderării la această organizaţie, "România va avea foarte mult de câştigat". 
Dragnea şi-a exprimat speranţa că România va putea construi un parteneriat foarte serios şi cu China - "genul de 
relaţii care aduc României avantaje uriaşe".  
(Sursa: Antena 3) 
 

 Liviu Dragnea: Guvernul a decis mutarea efectivă a ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat joi seara că Guvernul a adoptat un memorandum prin care se decide 
începerea procedurilor pentru mutarea efectivă a ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. 
”Guvernul a adoptat un memorandum prin care se decide începerea procedurilor pentru mutarea efectivă a 
ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. Poate părea un lucru puţin important. Are valoare simbolică uriaşă acest 
gest al nostru, în primul rând o valoare simbolică pentru un stat care are o influenţă nemaipomenită în lume, un 
stat, Israelul, cu care noi avem relaţii speciale de foarte mulţi ani, un stat în care sunt peste 500.000 de români, 
are o valoare foarte mare pentru administraţia americană. Suntem practic a doua ţară care facem acest lucru. 
Mutarea ambasadei la Ierusalim poate şi cred că va aduce nişte beneficii pe termen şi scurs, şi mediu şi lung 
pentru România. Trebuie să folosim această şansă uriaşă”, a declarat la Antena 3 Liviu Dragnea. 
Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a negat că un astfel de memorandum ar fi fost adoptat în şedinţa 
de miercuri a Executivului. 
”Eu nu am văzut un memorandum de acest gen şi nu am de făcut niciun comentariu pe acest subiect”, a răspuns 
Barbu unei întrebări punctuale pe acest subiect. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Comisia Europeană a publicat Pachetul privind Extinderea Uniunii Europene 2018 
Ministerul Afacerilor Externe salută reconfirmarea angajamentului pentru avansarea politicii de extindere prin 
publicarea de către Comisia Europeană, la 17 aprilie 2018, a Pachetului privind Extinderea Uniunii Europene 2018. 
Ca promotor al politicii de extindere și din postura de stat membru al UE care a parcurs, la rândul său, etapele 
aderării la UE, România împărtășește abordarea Comisiei Europene privind rolul pozitiv al acestei politici, prin 
investiția pe care o aduce la consolidarea păcii, securității, prosperității și stabilității UE. 
Comunicarea Comisiei Europene constată că perspectiva europeană clară a statelor candidate și potențialilor 
candidați, reafirmată în mod constant de statele membre UE, inclusiv România, continuă să exercite un efect 
transformator și să constituie o ancoră de stabilitate și securitate în Europa de Sud-Est. 
Ministerul Afacerilor Externe sprijină atenția acordată de Comisia Europeană principiului care stă la baza politicii 
de extindere și a cadrului convenit pentru acest proces, respectiv evaluarea individuală - pe baza meritelor 
proprii, cu respectarea criteriilor existente pentru avansarea parcursului european al statelor din regiune. 
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Potrivit unui comunicat remis ȘTIRIPESURSE.RO, România susține abordarea Comisiei Europene în sensul că 
negocierile de aderare nu sunt un scop în sine pentru statele candidate, ci sunt parte a unui proces amplu, 
complex de modernizare și reforme interne, asumate în mod activ de către toți actorii politici interni în interesul 
propriilor cetățeni. 
Ministerul Afacerilor Externe reiterează şi faptul că, în contextul actual, este esențială alinierea constantă și 
progresivă a țărilor candidate la politica externă a UE, ca expresie a asumării valorilor şi principiilor UE. 
Ministerul Afacerilor Externe va contribui la dezbaterile de la nivelul instituțiilor europene, pe marginea 
Comunicării Comisiei Europene și a recomandărilor pe care aceasta le-a avansat, reiterând susținerea fermă a 
României pentru politica 'ușilor deschise' a UE în favoarea tuturor statelor care au voința și capacitatea de a 
îndeplini toate criteriile de aderare la UE, cu respectarea prevederilor Tratatului Uniunii Europene. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Emmanuel Macron şi Angela Merkel cer reformarea UE, pentru a face faţă provocărilor mondiale 
Uniunea Europeană trebuie reformată, pentru a putea face faţă provocărilor de nivel global care ameninţă 
suveranitatea comunitară, afirmă preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, şi cancelarul Germaniei, Angela 
Merkel. 
Angela Merkel şi Emmanuel Macron au reiterat intenţia de reformare a Uniunii Europene şi a zonei euro. 
Europa este într-un moment crucial. "Trăim un moment de aventură europeană care este cu adevărat unic", a 
afirmat Macron, la Berlin, după întrevederea pe care a avut-o cu Angela Merkel, potrivit publicaţiei Die Welt. 
Suveranitatea comună a Europei va fi testată în contextul noii ordini mondiale, a atras atenţia liderul de la Paris. 
"Chiar şi la nivelul statelor au apărut dubii şi sunt noi viziuni naţionaliste", a subliniat el. 

 
Ambele administraţii sunt de acord că "zona euro nu este suficient de rezistentă la crize", a declarat Angela 
Merkel. "Avem nevoie de o dezbatere deschisă şi, în final, de capacitatea de a face compromisuri", a subliniat 
liderul german. 
Emmanuel Macron a reiterat ideea creării unui buget comun al zonei euro şi a unui post de ministru comunitar al 
Finanţelor. 
Angela Merkel a admis că există disensiuni între Germania şi Uniunea Europeană, pe de o parte, şi Statele Unite, 
pe de alta, dar a evidenţiat angajamentul său pentru relaţiile transatlantice. "Suntem într-o perioadă în care avem 
divergenţe. Dar relaţiile transatlantice au o mare valoare şi o apreciem", a subliniat liderul german. 
(Sursa: Mediafax) 
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